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Kon: Pad broja zaraženih – možda samo kratak predah 

U poslednja 24 sata testirane su 622 osobe, a potvrđena su 44 slučaja infekcije. Do sada su ukupno testirane 3.084 

osobe. Ukupan broj obolelih od Kovida-19 je 785. Registrovana su tri nova smrtna slučaja, saopšteno je na 

konferenciji za novinare u Palati "Srbija" o situaciji sa koronavirusom. Epidemiolog dr Predrag Kon kaže da se u 

poslednja dva dana primećuje pad broja zaraženih, ali da je možda reč o kratkom predahu. 

Predrag Kon je rekao da je u KC Vojvodine preminula žena rođena 1939, koja je bolovala od hronične opstruktivne 

bolesti pluća i hipertenzije. 

"U Kliničkom centru preminuo je pacijent 1974. godište koji je bio kardiološki bolesnik, bolovao je od dijabetesa i 

bubrežne insuficijencije. U KBC 'Dragiša Mišović' preminuo je pacijent rođen 1948. godine koji je bolovao od 

dijabetesa i hipertenzije", naveo je Kon. 

Prema njegovim rečima, na osnovu podataka do 12 časova ukupno je 540 pacijenata hospitalizovano plus 33 

dodatno na Beogradskom sajmu. 

"U Klinici za infektivne bolesti – 24, u KC Niš osam, KC Vojvodine 42, KC Kragujevac 28, u KBC 'Dragiša Mišović' 191, 

Klinici za pulmologiju KC Srbije 46, u staroj zgradi KC Niš 19, Klinici za pulmologuju KC Niš osam, KBC Zemun 174. 

Ukupno 62 osobe su na respiratoru. Jedanaest u KC Srbije, tri u KC Niš, četiri u KC Vojvodine, osam u KC Kragujevac, 

u KBC 'Dragiša Mišović' 14, na Klinici za pulmologiju KC Srbije šest, KC Niš stara zgrada 11, KBC Zemun pet", kazao 

je Kon. 



 
 

Primećuje se, napominje, da je opao broj zaraženih u odnosu na poslednja dva dana. 

"To ne može da bude loše, ali ne smemo se ni zavaravati, ovo je samo možda jedan kratak predah. Što se tiče 

laboratorija, svakako se uključuje sve više. Biće neophodno da se uradi njihovo validiranje", ukazao je Kon. 

Bolja situacija nego u Italiji 

Dodaje da to, ipak, zahteva više vremena.  

"Svakako je dobro, ali se ne usuđujem da kažem da je to neki pouzdan znak jer su to tek dva dana. Bilo bi idealno 

da se tako nastavi. Mi zaista imamo bolju situaciju nego što je u 25. danu bila u Italiji i to prilično bolju. Imamo 

razloga da se ozbiljno nadamo da smo puno toga uradili", istakao je Kon. 

Broj osoba na respiratoru se, kako je rekao, povećava. 

"Kada je taj broj 62, a imamo već 16 umrlih, moramo da budemo ozbiljni. Kada priđemo 28. danu, već je četvrta 

nedelja prošla, što je korisno i dobro. Sa krajnje umerenim optimizmom, mogu da kažem da nije loše", istakao je 

Kon. 

Zamenica direktora "Batuta", dr Darija Kisić Tepavčević, kaže da su se odlučili za validnost testova. 

"Brzi testovi mogu i pet-šest puta da budu negativni kod osobe koja ima očiglednu kliničku sliku, pa se tek 

naknadno pokaže pozitivnost. Zbog tog većeg kapaciteta testiranja smo imali kašnjenja. U narednom periodu 

očekujemo da se to smanji na onu meru kakvu zahteva ovo testiranje", navela je Kisić Tepavčevićeva.  

Poslodavci moraju da obezbede bezbedne uslove za rad  

Umanjenje plate zavisi od pojedinačnih slučajeva 

To što je zdravstvenim radnicima u Nišu stiglo obaveštenje da će im plate biti smanjene 35 odsto zbog izolacije, 

Kon kaže da je to nešto šta zahteva razmatranje. 

Darija Kisić Tepavčević smatra da, ako se izloženost desila na radnom mestu i neko je rešenjem stavljen u 

samoizolaciju, to ne može da bude razlog za umanjenje plate. 

"To je u nadležnosti Ministarstva rada i sve zavisi od pojedinačnih slučajeva", istakla je Kisić Tepavčevićeva. 

Da bi se potvrdilo da neko više nije inficiran, Kon kaže da su potrebna dva uzastopna testa u razmaku od najmanje 

24 sata. 

"Šezdeset pet posto zaraženih je u izrastu od 25 i 55 godina. Oko 20 odsto pripada uzrastu preko 60 godina, a da od 

55 do 60 u prvoj nedelji je bilo najviše obolevanja, barem u Beogradu. U svakom slučaju, nemamo one podatke koji 

stižu iz Italije o ogromnom broju onih koji su inficirani. Najviše je u uzrastu radno aktivnih, to je činjenica", kazao je 

Kon. 

Prema njegovim rečima, devet preminulih je muškog pola, a sedam ženskog. 

"Procenat smrtnosti je 2,04 posto", kazao je Kon.  

Kisić Tepavčevićeva ističe da je zaštita zaposlenih u nadležnosti poslodavca. 



 
 

Svi moraju da budu oprezni  

"Ako on nije u stanju to da obezbedi, onda i on ima problem, a i svi mi zajedno, posebno radnici. Mora da iznađe 

rešenje ili da prekine s radom. Svaki poslodavac mora da obezbedi bezbedne uslove rada. Da se naprave prioriteti 

ko može da radi od kuće, a ko na poslu. Moraju se poštovati ta opšta načela, to nema alternativu", izjavila je Kisić 

Tepavčevićeva. 

Dr Ivana Milošević sa Infektivne klinike KC Srbije navodi da pacijenti sa blagim simptomima moraju pre svega da se 

jave izabranom lekaru. 

"Ne smemo da zaboravimo da su domovi zdravlja uključeni u dijagnostiku i to je prvo mesto gde treba da se jave 

pacijenti. Tu će se nakon pregleda proveriti da li se rade snimak pluća i biohemijske analize. A oni koji su za 

hospitalizaciju biće upućeni na Infektivnu kliniku. Pacijenti sa blagim simptomima treba da se jave lekaru opšte 

prakse, vraćaju se kući i biće pod kontrolom nadležnog epidemiologa", istakla je Miloševićeva.  

Prema njenim rečima, svi moraju da budu oprezni, jer je reč o novom virusu i nema kolektivnog imuniteta. 

"Kod koga će se razviti teža klinička slika zavisi od više faktora: pre svega od pridruženih bolesti. Svedoci smo da je 

mlad i zdrav čovek 1985. godište bio na respiratoru, sada on sam diše. To da gojaznost komplikuje bolest nije 

nepoznato. U vreme pandemijskog gripa stradali su ljudi sa prekomernom težinom", navela je Miloševićeva. 

 

 

Najmlađi pacijent na Sajmu u Beogradu je 2001. godište 

Na Beogradskom sajmu hospitalizovana su 33 pacijenta sa najblažom kliničkom slikom. Državni sekretar u 

Ministarstvu zdravlja Berislav Vekić kaže za RTS da je najstarija pacijentkinja 1946. godište, a najmlađi 2001. 



 
 

Berislav Vekić kaže za RTS da se na Sajmu zbrinjavaju građani iz svih krajeva Srbije, a najviše ih je iz Ćuprije, Loznice, 

Beograda. 

Prema njegovim rečima, na Sajmu se leči 12 žena i 21 muškarac. 

Najstariji pacijent je žena 1946. godište, a najmlađi 2001, kaže Vekić. 

O pacijentima na Sajmu brine 10 lekara i 25 medicinskih sestara, kojima su smene osam sati.  

Angažovano je osoblje iz Beograda, sa Studentske poliklinike, Zavoda za sport, DZ Palilula.  

Apelovao je na građane da ne čekaju da im temperatura skoči na 39-40, nego da se jave čim osete i najblaže 

simptome. 

"Zdravstveni sistem podignut je na najviši nivo, spremni smo i u stanju da zbrinemo sve građane, ali spremamo i 

dalje alternativne smeštaje", zaključio je državni sekretar Ministarstva zdravlja. 

 

 

Najveće beogradske sportske hale se spremaju za prijem pacijenata 

Gradski štab za vanredne situacije doneo je odluku da se Beogradska arena, Hala "Aleksandar Nikolić" i Hala 

"Ranko Žeravica" pripreme za privremene bolnice, gde će biti smeštani pacijenti oboleli od korona virusa sa lakšim 

simptomima, najavio je zamenik gradonačelnika Goran Vesić. 

Procena je, kako navodi Vesić, da će u Areni biti oko 1.500 mesta, dok su druge dve hale nešto manje i imaće manji 

broj kreveta. 



 
 

"Naše je da pripremimo te objekte, a onda će ih vojska opremiti za pacijente. Ispraznićemo objekte, 

dezinfikovaćemo ih i predati za eventualno korišćenje", rekao je zamenik gradonačelnika. 

Navodi da se u Areni  trenutno pakuju paketi pomoći za penzionere, i da će do petka taj prostor biti ispražnjen, 

kada će moći i da počnu pripreme za novu privremenu bolnicu. 

 

 

Lekarka iz Vrnjačke Banje zaražena koronavirusom, kolege u samoizolaciji 

Doktorka, specijalista epidemiologije u Zavodu za javno zdravlje u Kraljevu, zaražena je koronavirusom. Zbog toga 

je 17 njenih kolega u samoizolaciji i oni od kuće odgovaraju na pozive građana i daju savete. 

Doktorka, epidemiolog Zavoda za Javno zdravlje Kraljevo, leči se kod kuće. Ispitivanja su pokazala da se 

koronavirusom verovatno zarazila kod kuće na teritoriji Vrnjačke Banje, ali se ipak cela epidemiološka služba nalazi 

u samoizolaciji. Kod kuće primaju pozive građana i daju im savete. 

"Ostalo je samo par lekara na mikrobiologiji i doktorka s higijene, ali smo uspeli da se organizujemo da odradimo 

sve što je bilo od saveta Zavoda bilo potrebno, čak smo i uspeli da organizujemo rezervne ekipe za uzimanje 

uzoraka kovida", ističe Aleksandar Macan, direktor Zavoda za javno zdravlje Kraljevo. 

Zvanično, za sada je u Kraljevu, Vrnjačkoj Banji i Raški, koje pokriva kraljevački Zavod za javno zdravlje, potvrđeno 

sedam slučajeva zaraze koronavirusom, a u samoizolacije je oko 750 ljudi. 



 
 

"Nema opuštanja. Izgleda da ljudima je bilo potrebno da se prvi slučaj potvrdi da bi malo bili disciplinovaniji i ono 

što ja primećujem da su ljudi stvarno sve samodisciplinovaniji i poštuju mere koje preduzimamo", napominje 

Radovan Čekanac, epidemiolog i koordinator Štaba za vanredne situacije Kraljeva. 

Veterinarsko specijalistički institut u Kraljevu počeće već sutra da prima uzorke za obradu i proveru na koronavirus, 

potvrdio direktor te ustanove Mišo Kolarević. On je pojasnio da će pokrivati pet okruga, Raški, Rasinski, Šumadijski, 

Moravički i Zlatiborski. 

 

 

Muškarac (45) u KBC "Bežanijska kosa" DOŠAO ZBOG INFARKTA, hitno operisan, a onda utvrđeno da je ZARAŽEN 

KORONA VIRUSOM 

Muškarac (45) javio se nedavno u KBC "Bežanijska kosa" zbog infarkta, a naknadnim testiranjem se ispostavilo da je 

pozitivan na korona virus. Međutim, zahvaljujući brzoj reakciji lekara, njemu je spasen život. 

- Radi se o čoveku koji je razvio jedan masivni infarkt i javio se u našu kuću. Nije imao vremena bilo gde drugde da 

dođe, ali s obzirom na to da smo mi izvršili edukaciju celokupno osoblja, naše osoblje se izuzetno dobro snašlo. 

Uradili smo implantaciju stenta i pacijentu smo sačuvali život. Sve je urađeno pod punim epidemiološkim merama, 

osoblje je bilo kompletno zaštićeno, nije bilo kontakata sa drugim pacijentima. Njegova glavna tegoba je bio 

masivni infarkt, a kasnije se ispostavilo da je kovid nosilac - rekla je dr Marija Zdravković, direktorka KBC 

"Bežanijska kosa", za RTV Pink. 

Upravo taj slučaj, naglasila je, treba da pojasni zašto se insistira na merama socijanog distanciranja. 

- Mnogi ljudi, pre nego što se razbole, mogu da budu nosioci ovog virusa. Zato je važno da pacijenti i svi mi zajedno 

poštujemo mere i uputstva stručnjaka i da ne razmišljamo da li neko ima oboljenje ili ne već da pratimo mere koje 

su izrečene - podvukla je ona. 



 
 

Dr Zdravković je rekla da u ovoj zdravstvenoj ustanovi važe i poštuju se stroge mere trijaže na ulazu u bolnicu. 

- Svaki pacijent prođe i merenje temperature i epidemiološku anketu, dobije masku kada uđe. Potpuno je 

blokirano širenje virusa ukoliko neko jeste spontani nosilac a nema tegobe, mere zaštite su takve i kod pacijenata i 

kod osoblja. Jer mi dajemo terapiju i onkološkim pacijentima i onima koji primaju biološku terapiju, a radimo i 

hitne skenere. S druge strane, naše osoblje koristi sve mere, imamo zaštitnu opremu, pratimo preporuke koje nam 

je dalo ministarstvo zdravlja - objašnjava direktorka. 

Prema njenim rečima, u KBC "Bežanijska kosa" ima dovoljno zaštitne opreme, ali dodaje i da ova ustanova redovno 

proverava da li se poštuju mere zaštite. 

- Mi nemamo povećano oboljevanje zdravstvenog kadra od virusa Kovid-19 iako smo stalno u kontaktu u 

pacijentima. Pre može da se desi da neko ima kontakt van zdravstvene ustanove i zato insistiramo da svi uvek nose 

zaštitu - kaže ona. 

"Srčani bolesnici su u riziku da imaju težu formu bolesti" 

Kada su u pitanju srčani bolesnici, dr Zdravković kaže da oni nisu u povećanom riziku da se zaraze, ali jesu "u 

povećanom riziku da imaju težu formu bolesti". 

- Da bi se zaštitili, važno je da poštuju sve propisane mere, zatim da redovno piju svoju terapiju, da svedu kontakte 

na minimum i da što manje izlaze iz stana. Ako nemaju izuzetno jak bol i nemaju gušenje, onda je bolje da se jave 

telefonom, a broj mogu da pronađu na sajtu naše ustanove - naglasila je za TV Pink dr Zdravković. 

 

 

Laboratorija Zavoda za biocide počinje da radi testove 

BEOGRAD - "Laboratorija Zavoda za biocide u Beogradu tokom ove nedelje biće sertifikovana i počeće da radi 

testove za utvrđivanje infekcije novim virusom korona", izjavio je danas zamenik gradonačelnika Beograda Goran 

Vesić. 



 
 

Prema njegovim rečima, u toj laboratoriji radiće se 1.000 testova nedeljno, a to će omogućiti da bude povećan broj 

ljudi koji se testira. 

"Laboratrorija Zavoda već postoji i radi testove za krpelje i drugu vrstu insekata. Zahvalan sam direktorki Zavoda 

koja je uradila ogroman posao da laboratorija počne da radi i testove za koronu", izjavio je Vesić u Beogradu. 

Osim toga, Vesić je najavio da sutra počinje dezinfekcija međublokovskih površina u Beogradu hlorom. 

 

 

Tiodorović: Devet zdravstvenih radnika u Nišu zaraženo virusom 

Devet zdravstvenih radnika u Nišu je pozitivno na korona virus, a trenutno je u samoizolaciji njih 32, kaže 

epidemiolog Branislav Tiodrović 

Devet zdravstvenih radnika u Nišu je pozitivno na korona virus, a trenutno je u samoizolaciji njih 32, kaže 

epidemiolog Branislav Tiodrović. 

On je rekao da se svi dobro osećaju i naglasio da nema dokaza da se neko od pacijenata u bolnici zarazio od lekara. 

Epidemilog za TV Prva kaže da je hala Čair u Nišu od danas spremna da primi pacijente, a da je njen kapacitet 250 ili 

260 pacijenata. 

Navodi da nam je u narednom periodu potrebna čelična disciplina i odgovornost kako bi se smanjilo širenje virusa i 

pritisak na zdravstveni sistem. 

Pad broja zaraženih od krona virusa u poslednja dva dana vidi kao pauzu, a ne optimizam i navodi da se očekuje 

značajno povećanje broja obolelih kako se budemo približavali kraju ove nedelje. 


